
Poznávací zájezd na Vyšehrad a na Gröbovku  
Na konci loňského roku jsme si řekli, že bychom se 
rádi podívali na Vyšehrad a že zkusíme 
zorganizovat poznávací zájezd i pro naše 
spoluobčany. Autobus zajistilo město a program 
jsem si vzala na starost já. Ze začátku byl velký 
zájem, nakonec nás jelo jen 31. Účastníci dostali již 
v autobusu plánek a trochu povídání, aby si 
připomněli historii Vyšehradu. Pak už jsme si mohli 
něco říct ke konkrétnímu místu, kudy procházíme, 
co vidíme a obdivovat výhledy na Prahu. Na 
Slavíně jsme zavzpomínali na známé osobnosti. 
Měli jsme zajištěnou zajímavou prohlídku Kasemat a Gorlice, kde jsou uloženy originály soch z Karlova 
mostu. Poté jsme přejeli tramvají do Vinohrad a prošli si Havlíčkovy sady (Gröbovka), kde je mimo jiné 
umělá jeskyně Grotta a fontána s kašnou a sochou Neptuna. Během dne byl čas i na pivko a občerstvení. 
Počasí nám přálo. Překvapilo nás, že restaurace pod Vyšehradem byly buď úplně zavřené anebo otvíraly 
ve 12 hodin, a pro nás, kteří jsme měli daný časový rozvrh, pozdě. 
Poděkování patří řidiči autobusu, který vyhověl našim požadavkům a celá cesta byla pohodová. 

 
 
 
Výlet jsme si 
užili a těšíme 
se na další 
podobné akce. 
 
Za Turistický 

oddíl 

Eva Lorenzová 

Červen 

2023 

Ročník XXX Bezplatné 
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INFORMACE Z RADNICE 

Recyklujme jedlé oleje a tuky 
Na třídění odpadu si většina z nás již zvykla, třídíme papír, plast, sklo a další suroviny. A co takové jedlé 
oleje a tuky? Ano, jsou to ty zbytky z pánve po smažení řízků, ale také olej z nakládaných sýrů či zeleniny, 
stejně jako ztužený tuk, zbytky sádla, másla, zkrátka veškeré oleje a tuky, používané v kuchyni, které by se 
po použití vyhodily či spíše vylily do výlevky v dřezu nebo WC. Tam ovšem oleje a tuky v jakékoli 
podobě nepatří! Tuky a oleje totiž v kanalizaci zchladnou a společně s dalším drobným odpadem vytváří 
na stěnách potrubí povlak, který může časem vést až k ucpání kanalizace. 

Vytříděný tuk a olej se nejlépe shromažďuje do použitých PET lahví. Tyto obaly jsou zároveň nejvhodnější 
pro manipulaci a další zpracování. Naopak není vhodné sklo, ale ani původní plastové lahve od oleje, které 
jsou málo mechanicky odolné a olej se může při přepravě a manipulaci zbytečně vylít. Aby třídění bylo pro 
vás co nejsnazší a nejdostupnější, umístili jsme u panelových sídlišť (U pily, u hasičárny, u zadních 
paneláků) označené nádoby pro sběr opotřebených tuků a olejů, kam je možno PET lahve s vytříděným 
olejem a tukem ukládat. Možnost ukládat tuky a jedlé oleje v areálu odboru správy majetku města nadále 
zůstává. 
Shromážděný olej a tuk se dále zpracovává, nejprve se vylisuje z přepravních obalů (PET lahví), pak 
dochází k jeho předčištění, kdy se oddělí jak nadrcený past z obalů, tak i případné organické nečistoty 
(strouhanka, zbytky pokrmů apod.). Po dalším zpracování na potřebnou čistotu je surovina využita jako 
příměs do biopaliv (bionafta), tak v poslední době čím dál větší měrou v letecké dopravě, kde nahrazuje 
velkou část leteckého paliva. 

Do sběrných nádob v žádném případě nepatří minerální oleje (motorový, převodový…) ani jakýkoli 
jiný odpad, např. prázdné lahve, komunální odpad apod. 

Do sběrných nádob naopak patří - oleje a tuky ze smažení, 
 - oleje z marinád, rybiček v oleji, nakládaných potravin, 
 - veškeré ztužené tuky, sádlo, máslo, ale i tuky např. z výpeku. 
Článek zveřejněn se souhlasem EKO – PF s.r.o., biologická likvidace odpadů. 

Ing. Lukeš Martin – vedoucí OSMM 

Večer plný hvězd 
V sobotu 6. května se konal v kině komponovaný večer při příležitosti jeho znovuotevření. Sál dostal nový 
kabátek, bylo rozšířeno pódium, položen nový koberec, instalovány nové pohodlnější sedačky a hlavně 
zavedeny nové elektrické rozvody. Kino tak bude sloužit nejen k promítání filmů, ale budou se zde konat 
i komornější akce a koncerty. Některým akcím prostě velký sál neslušel.   
V tu sobotu v 17:00 večer zahájil kytarový orchestr ZUŠ Kraslice + Luby. Pod vedením paní učitelky Saši 
Müllerové zahrálo 14 dětí pár filmových melodií. Po nich vystoupil flétnový soubor ZUŠ Luby pod 
vedením paní učitelky Evy Svobodové. Následovalo průvodní slovo pana starosty Ing. Vladimíra Vorma 
a pak už se promítla kronika Lubů, která mapovala sled událostí v našem městě během loňského roku. 
Kroniku zpracoval Vladimír Glázr a namluvila Eva Rücková. Pak už na řadu přišel zábavný pořad, pan 
Karel Soukup přivítal houslistku Státní opery v Praze Zuzanu Kožinovou. Po krátkém povídání a skladbách 
jako Čardáš nebo Humoresky od Antonína Dvořáka přivítal hlavního hosta večera herečku a dabérku Valérii 
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Zawadskou. Podvečer to byl velmi příjemný a pokud jste ještě nebyli v novém kině, máte každou neděli 
příležitost do něj zavítat. Kuchtová Michaela, MKS 

Informace BH Luby 
V měsíci dubnu 2023 jste všichni nájemníci BH Luby obdrželi do schránek vyúčtování služeb za rok 2022. 
Připomínám, že reklamace bylo možné uplatnit nejpozději do středy 31.05.2023, a to osobně v kanceláři 
BH v přízemí na Městském úřadě v Lubech. Reklamací vyúčtování se rozumí to, že Vám nesouhlasí stavy, 
popř. spotřeba studené a teplé vody, nebo stavy měřáků topení nebo uhrazené zálohy na veškeré služby za 
uplynulý rok. Zde bych chtěl podotknout, že do dnešního dne nepřišel nikdo z nájemníků. Nejde reklamovat 
výši ceny tepla za 1 GJ, ta je pevně daná dodavatelskou firmou Lubská Kalora s.r.o. Faktury za teplo 
a teplou vodu jsme museli zaplatit a následně předat k rozúčtování. Výpočty nákladů na teplo a teplou vodu 
jsou složitý proces, proto rozúčtování na jednotlivé byty provádí firma Koncept Fast Ostrov, která má 
k tomu potřebnou licenci. Je nám líto, že většina nájemníků má nedoplatky, což bylo jednoznačně 
zapříčiněno vysokou cenou plynu, kterou nemohlo ovlivnit město Luby ani Lubská Kalora s.r.o.. Je 
zarážející, že někteří nájemníci ihned po obdržení vyúčtování volali na firmu Koncept Fast Ostrov a sprostě 
jim po telefonu nadávali. Zde bych chtěl podotknout, že firma Koncept Fast Ostrov neovlivňuje výši 
nákladů na teplo a teplou vodu, ta pouze rozúčtuje celkové náklady dle vyhlášky. Na základě provedeného 
vyúčtování si může každý nájemník požádat o úpravu záloh na jednotlivé služby (navýšení i snížení).  
Všichni dobře víte, že vláda již na podzim roku 2022 slibovala finanční výpomoc teplárenským firmám ke 
snížení celkových nákladů. Sliby chyby, k tomuto kroku prozatím nedošlo. Stále se o tom mluví, ale do 
dnešního dne nebylo schváleno vůbec nic. Pokud by se podařilo získat nějakou formu dotace ještě za rok 
2022, samozřejmě bychom byli všichni rádi. Potom by se následně řešilo, jakým způsobem to přepočítat 
a vrátit nájemníkům. 
Vyúčtování přeplatků bude realizováno formou poštovních poukázek, převodem na účet a také v hotovosti 
v průběhu měsíce června 2023. Přeplatky do výše 300,-Kč a přeplatky dlužníků budou vyřizovány pouze 
v kanceláři BH v přízemí na Městském úřadě. Nedoplatky můžete uhradit na účet číslo 100806634/0600, 
VS 9101 (číslo domu+ číslo bytu) nebo v hotovosti přímo na BH v Lubech nejpozději do 31.08.2023. Dále 
je možné nedoplatky splácet průběžně každý měsíc po částech. 
V případě neuhrazení celé částky nedoplatku do 31.08.2023 je možné sjednat individuální splátkový 
kalendář v kanceláři BH koncem srpna 2023. 
Ještě bych se rád vrátil k tématice měřáků tepla na jednotlivých radiátorech a k vodoměrům na teplou 
a studenou vodu. Ono je třeba zvažovat co konkrétně napsat a říct, a hlavně psát pravdivě. JUDr. Pupalová 
uvádí, že by měly být cejchované po čtyřech letech, což jsou nepravdivé informace. 

ÚPRAVA PLATNOSTI OVĚŘENÍ (CEJCHOVÁNÍ) BYTOVÝCH VODOMĚRŮ 
Od 01.01.2012 se sjednotila platnost ověření vodoměrů na studenou a teplou vodu a to na 5 let. Sjednocení 
doby platnosti ověření v praxi znamená velkou finanční a časovou úsporu.  
Dne 20. 09. 2011 byla s účinností od 01.01.2012 schválena Vyhláška č. 285/2011 Sb., kterou se změnila 
vyhláška Ministerstva průmyslu a obchodu č. 345/2002 Sb., kterou se stanoví měřidla k povinnému 
ověřování a měřidla podléhající schválení typu, ve znění pozdějších předpisů (v souladu s § 27 zákona 
č. 505/1990 Sb., o metrologii, ve znění zákona č. 119/2000 Sb. a zákona č. 137/2002 Sb., k provedení § 3 
odst. 3 a § 6 odst. 1). 
Stávající platnost ověření (u vodoměrů na teplou vodu 4 roky, u vodoměrů na studenou vodu 6 let) byla 
důvodem střídavé výměny vodoměrů, která neúměrně finančně zatěžovala společenství vlastníků a kladla 
zvýšené nároky na časté zpřístupňování bytových a nebytových jednotek jejich uživateli. 
Nově schválena Vyhláška č. 285/2011 Sb. výše popsaný postup ukončila a nahradila společnou výměnou 
obou vodoměrů po 5 letech. Co se týče elektronických měřáků (indikátorů topných nákladů) na radiátorech, 
tak ty se necejchují. Mají životnost 10 let a poté se musí vyměnit, protože přestanou fungovat.  
Pokud jste tedy nespokojeni a máte pochybnosti o správnosti měření vodoměrů na teplou či studenou vodu 
nebo měřičů tepla, máte možnost toto písemně reklamovat. Vodoměr nebo měřák topení se na základě vaší 
žádosti nechá přezkoušet odbornou firmou. Upozorňuji však na jednu důležitou věc. Pokud se zjistí, že 
daný vodoměr nebo měřák topení funguje bez závad, hradí nájemník veškeré výlohy s tím spojené 
(cestovné, demontáž, zkoušky a zpětnou montáž)! Při vyúčtování služeb za rok 2021 jste byli téměř všichni 
nájemníci spokojeni s odečty, protože převážná část z vás měla přeplatky. 
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V průběhu měsíce dubna 2023 byla zdárně dokončena elektrifikace všech bytů v panelové zástavbě u FP 
Techniku, na které se podíleli hlavně elektrikáři. Všichni nájemníci dostali nové sklokeramické, popřípadě 
indukční sporáky, což stálo nemalé peníze. Paušální poplatek za nové sporáky vám bude připočten k nájmu 
a budete jej hradit od měsíce červenec 2023. Tímto krokem konečně odpadlo složité odpojování a nošení 
plynové bomby do vyšších pater. Současně s tím byla provedena rekonstrukce elektroinstalace společných 
prostor. 
Dobrá zpráva pro všechny nájemníky je ta, že Zastupitelstvo města rozhodlo na svém zasedání dne 
22.05.2023 nenavyšovat nájemné od 01.07.2023! Nájemné zatím zůstane na částce 48 Kč/m2. K navýšení 
nájemného na 60 Kč/m2 dojde tedy až od 01.01.2024.  Jan Pěnkava, vedoucí BH Luby 

Ukončení provozu výdejního boxu společností Zásilkovna s.r.o. 
Společnost Zásilkovna s.r.o. po necelém roce provozování výdejního „Z-Boxu“ v Tovární ulici u „Starých 
panelových domů“ se rozhodla ukončit provoz Z-Boxu na tomto místě. K ukončení by mělo dojít 
k 30. červnu 2023 z důvodu využití kapacity přibližně jen na 10 %. 
Výdejní Z-Box na parkovišti za radnicí bude pokračovat dále bez omezení. 

Oprava silnice č. III/21030 v Opatově 
Na přelomu měsíců červen a červenec majitel pozemní komunikace č. III/21030 Krajská správa a údržba 
silnic Karlovarského kraje, p.o. opraví silnici v místní části Opatov. Začátek řešeného úseku bude napojení 
na již opravený povrch komunikace ve směru od Lubů s ukončením na konci obce Opatov ve směru na 
Krajkovou. Nový povrch by měl být v celé obci. 
Zhotovitelem stavby je firma Komunikace Sokolov s.r.o., termín dokončení opravy je 15.7.2023. 
V současné době se řeší podepsání smlouvy o dílo, zahájení prací bude ještě upřesněno.  
Vzhledem k tomu, že se jedná o poměrně úzký úsek komunikace, je snahou položit novou obrusnou bez 
středové spáry, „na jeden zátah“. Se zhotovitelem je postup projednaný, během jednoho dne by to mělo být 
položené.  Ing. Vladimír Vorm, starosta města 

Poslanec Jan Kuchař navštívil Luby 
V pátek 12.5. zavítal do našeho města v rámci setkávání s občany 
poslanec za Karlovarský kraj Jan Kuchař. 
Před 16.00 hodinou jsme ho společně s panem starostou přivítali před 
radnicí města a pak se společně přemístili do Baru Gentleman v MKS, 
kde již čekali zastupitelé obce a občané Lubů. 
Pan starosta vysvětlil problém, který naše město trápí již delší dobu, 
a to chybějící lékárna, další praktický lékař a zubní ambulance, 
dojezdová vzdálenost do nejbližších zařízení, často i nemožnost 
dopravy z důvodu nějakého handicapu. 
Diskuse s občany se věnovala také otázkám, které se týkaly vzniklých 
nedoplatků za energie, a celkově situaci v celé ČR v souvislosti 
s jejich cenami. 
Témata se týkala také problému, který obce této příhraniční oblasti 
trápí. Jedná se zejména o nedostatek pracovních příležitostí ve městě, 
pomoc státu s rozvojem podnikání v příhraničí, zajištění základních 
služeb státu v oblasti bezpečnosti, dopravy, zdravotnictví apod. 
Pan starosta, zastupitelé i občané vznesli mnoho podnětů, kterým by 
se pan Kuchař mohl věnovat v rámci své práce ve výborech 
Poslanecké sněmovny ČR. Především jako člen Rozpočtového 
výboru, Výboru pro zdravotnictví a zejména jako poslanec za 
Karlovarský kraj. 
Z osobního pohledu pana poslance se jedná o jednu z prioritních 
oblastí Karlovarského kraje, která si zaslouží zvýšenou pozornost a pomoc státu i kraje, a do které se chce 
během výkonu svého poslaneckého mandátu vracet.   
Na závěr debaty všichni vyjádřili potěšení z návštěvy pana poslance v Lubech. 

Michaela Pecháčková, místostarostka města 
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Zakoupení elektromobilu pro odbor stavebního úřadu a životního prostředí  
Město Luby zakoupilo v květnu letošního roku nový elektromobil pro potřebu 
stavebního úřadu. Plán na nový automobil pro stavební úřad vznikl již v roce 
2020. S nákupem se čekalo, protože stále nebylo jasné, jestli stavební úřad 
v Lubech zůstane. K poslednímu legislativnímu kroku, který zrušil tu část 
novely stavebního zákona, která měla rušit základní stavební úřady, došlo až 
nyní schválením ve sněmovně, senátu a podpisem prezidenta ČR. Na podzim 
v roce 2022 bylo rozhodnuto, že město zakoupí elektromobil, protože pan 
starosta byl na jednáních na KÚ KK informován, že v dohledné době bude pro 
veřejnou správu povinné mít mezi služebními vozidly část elektromobilů. 
Nový osobní elektromobil byl zakoupen po výběrovém řízení za nabídnutou 
cenu 1 189 663,00 Kč (včetně DPH). Na pořízení získalo město dotaci ve výši 
330 000,00 Kč. Zbylá částka byla uhrazena z rozpočtu města, a to z příspěvků 
na výkon státní správy v uplynulých 

letech. Město Luby má počet obyvatel ve správním obvodu 
stavebního úřadu 7 141 a dostává od státu příspěvek na stavební 
působnost ve výši cca 1 595 000 Kč (každý rok trochu jinak, podle 
skutečného počtu obyvatel k 1.01. předcházejícího roku). Za to musí 
stavební úřad spravovat docela velké území, proto stavební úřad 
potřebuje ke své činnosti osobní automobil. Auto, kterým stavební 
úřad jezdil bylo zakoupeno v únoru 2009 a bylo po 14 letech prodáno 
za cca 92 000 Kč. Edith Dvořáková, tajemnice MěÚ 
 

Pálení čarodějnicPálení čarodějnicPálení čarodějnicPálení čarodějnic    
Poslední dubnová noc je již tradičně spojována s pálením ohňů, upalováním 
čarodějnic. Také v Lubech se ke každoročnímu rituálu slétli malé i velké 
čarodějnice a čarodějové k rybníku pana Winklera.  Odpoledne si především 
užívali naši nejmenší, kterým připravil Dům dětí a mládeže Luby speciální 
čarodějnický program. 
Po společném zdobení májky byly pro děti připraveny tematické soutěže, 
chýše čarodějnic a mnoho zábavných aktivit.  Před zapálením hranice 
nastala chvíle, kdy malé čarodějky z tanečního kroužku předvedly svůj 
taneční um a tím zahájily velký taneční rej. Dětský program zakončil 
lampionový průvod.  
Poděkování za zdárný průběh akce patří: městu Luby a M. Kuchtové za 
hudbu a technickou přípravu, panu Winklerovi za poskytnutí prostor 
a zajištění občerstvení a v neposlední řadě místním hasičům za bezpečný 
průběh celé akce. Dagmar Blažejová, ředitelka MDD a ŠD 
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Tipy z knihovny 
Štěpán Javůrek: Chaloupky. 
Kniha Chaloupky je románem z prostředí (nejen) Krušných hor. Hlavními hrdiny příběhu jsou dva chlapci 
z českého vnitrozemí, kteří se vinou okolností dostávají krátce po vzniku Československé republiky do 
pohraničí, takzvaných Sudet. Kniha popisuje nejen jejich životy, ale i osudy jejich rodin ve vnitrozemí i 
pohraničí, sousedské vztahy, lidskou zlobu, lásku i přátelství.  

Juliette Morillotová: Rudé orchideje ze Šanghaje. 
V roce 1937, když bylo korejské dívce Kim Sangmi čtrnáct let, se její osud změnil. Byla unesena 
japonskými vojáky a s desítkami dalších korejských dívek a žen přinucena stát se jednou z takzvaných 
„utěšitelek“ obšťastňujících japonské vojáky. Poznala peklo japonských nevěstinců, ale naděje i 
mimořádná síla charakteru jí pomohly vzdorovat strašlivému osudu. Ohromující vyprávění o údělu 
korejských žen v době válečného tažení japonské armády vychází ze skutečných událostí. 

David Levithan, Jennifer Nivenová: Až půjdeš, vezmi mě s sebou. 
Jak silné může být sourozenecké pouto? Co byste dělali, kdybyste jednoho dne zjistili, že váš sourozenec, 
který pro vás opravdu hodně znamená, utekl z domova a nenechal pro vás žádný vzkaz, byť věděl, jak je to 
doma těžké? Přesně to zažívá Ezra, hlavní hrdina knihy Až půjdeš, vezmi mě s sebou, když z domova uteče 
jeho sestra Bea... 

David Urban: Déjá vu. 
V polorozpadlém domě na okraji města se uprostřed tuhé zimy najde tělo bezdomovce v pokročilém stadiu 
rozkladu. Místo činu vypadá jako z hororu a poručík Eda Braun se nedokáže ubránit pocitu, že podobnou 
scénu už viděl. Je to jako déjà vu. Jak se s kolegyní Dianou Černou ponořují do vyšetřování, zjišťují, že to 
nebyla jen domněnka – v domě už opravdu někdo zemřel. 

Tomáš Šebek: Mise Afganistán 
Český lékař v zemi lovců draků. 
Tomáš Šebek byl v Afghánistánu dvakrát, v roce 2013 a 2015, pokaždé s Lékaři bez hranic. Mezi zákroky, 
při nichž operoval těžce zraněné z bojů i léčil docela „běžné“ úrazy, fotil a psal. Vlasta Tomanová 
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Společenská kronika 
V měsíci červnu 2023 oslaví 
významné životní výročí tito občané 
města Luby:  

Weimerová Vladimíra 
Holý Antonín 
Kadová Květoslava 
Spálenka Miloslav 
Mencl Jaroslav 
Krejčová Milada 
Tlamycha Jan 
Köhler Emanuel 
Schmittknecht Anna 

Všem jubilantům srdečně blahopřejeme!  
 
 

 

Očkování psů 
Městský úřad v Lubech oznamuje 
všem majitelům psů, že se 
v sobotu 24. června 
bude konat povinné očkování psů 
proti vzteklině. 

Dostavte se v určenou dobu na příslušné stanoviště 
a vezměte s sebou očkovací průkaz. 
Očkovat bude p. MVDr. Jan Hoza z Chebu. 

10.30 -10.50 Dolní Luby u autobusové zastávky 
11.00 - 11.30 Luby – náměstí před MěÚ 
11.40 - 12.00 Staré paneláky u F.P. Techniku 
12.10 - 12.20 Růžový Vrch – u Jandů 

Cena za očkování samotné vztekliny (s dvouletou 
imunitou) je 200,- Kč, za kombinovanou vakcínu 
400,- Kč. 
 

Akce města 

1. července - Countryfest 

12. srpna - 29. Hraniční slavnosti 

13. srpna - 29. Hraniční slavnosti - 
odpoledne na náměstí před 
radnicí 

26. srpen - Společný česko-německý 
rockfest 

2. září- Společný česko-německý 
den dětí v Eubabrunnu 

9. září - Pohádkový les od 13. hodin 

11. listopadu - Svatomartinské posvícení 

 

OPRAVY LESNÍ 
A 

ZAHRADNÍ TECHNIKY 
 

Opravuji motorové pily, zahradní 
sekačky, křovinořezy, fukary atd. 

 
Provádím posezonní a předsezonní 

servis 
 

Brousím řetězy na pily 
a nože na sekačky. 

 
Pešek Ivo 

Sokolovská 755 
351 37 Luby 

 
Mobil: 737 439 620 

Volat prosím po 18. hodině. 
 

 

PLYNOSERVIS 
voda-topení-plyn 

 

Martin Forrai 
 

• opravy, montáže, servis plynových kotlů, 

topidel, karem a ohříváků vody různých 

typů a značek 

• pravidelné prohlídky, revize, čištění 

plynových spotřebičů  

• opravy a údržba plynových spotřebičů 

a jejich uvádění do provozu 

• kontroly úniku plynu, měření emisí  

 

Kontakt: 

Martin Forrai 

tel.: 724 349 306, e-mail: forrai@volny.cz 

Palackého 1399/70, 358 01 Kraslice 

 

Inzerce 
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Velký úspěch žáků ZUŠ 
Pro školní rok 2022/2023 byla Uměleckou radou ZUŠ ČR vyhlášena soutěž žáků základních uměleckých 
škol České republiky v komorní hře s převahou dechových nástrojů. Celou soutěž podporuje Ministerstvo 
školství, mládeže a tělovýchovy ČR. 
Na konci dubna proběhlo v Liberci celostátní kolo této soutěže, kde naši školu zastupovalo saxofonové trio 
ve složení Nika Šejbová, Nella Šejbová a Petr Postolka, pod vedením výborného učitele Iva Bohuslávka.  
Výběrem skladeb a jejich provedením zaujali porotu a vybojovali 1. místo. 
Všem výše zmíněným moc gratulujeme a jsme hrdí na to, že i v našem nejzápadnějším koutě republiky se 
rodí hudební hvězdy. 

Radek Štěřík, ředitel ZUŠ Luby 
 

Erlbašský horský výšlap opět u nás 
Po dvou letech zákazu akcí (korona) a jedné menší 
akci vloni jenom na německém území, jsme letos 
měli EHV opět v provedení, které jsme již po 
mnoho let realizovali společně s německými turisty 
(první se konalo již v roce 2005!). 
Naše kontrolní a občerstvovací stanoviště bylo na 
golfu, vedla přes nás nejdelší, 21 km trasa. Ráno 
bylo lehce zataženo, vítr byl velice nepříjemný. 
Časem ale vylezlo sluníčko a také vítr se celkem 
uklidnil, pro turisty dobré počasí. 
A tak jsme byli zvědavi, kolik se jich u nás zastaví. 
Očekávali jsme tak sto, byli jsme ale mile 
překvapeni, bylo jich 144! Počasí a také naše 
vyhlášená česneková pomazánka, kterou neumí 
nikdo tak dobře jako Heidi Kubartová!!!, k tomuto 
výsledku přispěly. 
Z českých turistů se u nás zastavili pouze dva – 
Václav Bastl a Milan Sliva. Toho doprovázely 
3 české turistky, které ale krátce za naším 
stanovištěm odbočily hezky domů a nechali ho 
šlapat samotného zbylých 14 km do cíle. Kolik 
českých turistů startovalo na kratších trasách jsme 

nezjistili, pořadatel české a německé turisty 
nerozlišuje. Ale pár jich bylo, i když nic moc. 

Celkově se 
výšlapu 
zúčastnilo 
959 turistů. 

Poděkovat 
musím našim 
technickým 

službám – 
stany, stoly 
a lavice, vše 
připraveno. 
 
A Heidi Kubartová, Milada Remžová, Krista a Vláďa Glázrovi, Eva 
a Michal Pařenicovi, Radek Malík – to byli naši pomocníci, díky! 
 

Za TO Luby Jan Kreuzinger 
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Prodej vstupenek přímo na místě půl hodiny před projekcí. Změna programu vyhrazena. 

Kino Luby  
Červen 2023  

 Neděle 4.6. 15:00    Mia a já ve filmu 

Mia jede na léto k dědečkovi. Svou kouzelnou knihu bere s sebou. Skrze její portál je jednoho dne 
povolána do magického světa Centopie. 

 DEU, AU, BEL, IN - 82 min. přístupný vstupné 70,- Kč 

 
Neděle 4.6. 18:00    Buď chlap! 

V hlavních rolích dobrodružné komedie Jakub Prachař, Tereza Ramba, Ondřej Sokol a další. 

ČR – 96 min. přístupný vstupné 100,- Kč 

    
Středa 7.6. 18:00 Velryba 

Strhující výkon Brendana Frasera v oceňovaném snímku. V původním znění s titulky. 
 USA – 117 min. přístupný od 12 let vstupné 70,- Kč 

 
Neděle 11.6. 15:00   Suprákovi 
 

Jedenáctiletá Hedvika musí vystřídat svého otce v práci superhrdiny. Jak se s tím vypořádá? 

NO – 76 min. přístupný vstupné 50,- Kč 

 
Neděle 11.6. 18:00   Šťastně až na věky 

Snímek přinese pět příběhů, v nichž lidé hledají štěstí, lásku, sex a partnerský život jinak, než je 
běžné. Polyamorii, otevřený vztah, lásku přes internet nebo dlouholetý vztah se zadaným partnerem 
doplňuje silně věřící dvojice v monogamním soužití. Dokument získal na festivalu v Jihlavě Cenu 
diváků a Cenu studentské poroty.  
 ČR – 98 min. přístupný vstupné 70,- Kč 

 
Neděle 18.6. 15:00   Myška Pattie: Na vlnách dobrodružství 

Myška Pattie a kocour Sam zachraňují město před samotným vládcem moří Poseidonem. 

FR – 95 min. přístupný vstupné 50,- Kč 

 
Neděle 18.6. 18:00   Život pro samouky 

Život po čtyřicítce s nadhledem a pořádnou dávkou sarkasmu přináší komedie s Janou Plodkovou v 
ústřední roli od producentů úspěšné Střídavky. 
 ČR– 95 min. přístupný od 12 let vstupné 140,- Kč 

 
Neděle 25.6. 15:00   Život kotěte 
 

Desetiletá Clémence a kotě Vrnilka v rodinném filmu. 

FR– 83 min. přístupný vstupné 50,- Kč 

 
Neděle 25.6. 18:00   Kůň 

Zakřiknutý učitel Dušička nemá právě nejlepší životní období a do toho najde na Vánoce u sebe 
doma, v bytě ve druhém patře činžáku, živého koně. Film bude uveden v původním znění, ve 
slovenštině. 

SK, ČR – 80 min. přístupný od 12 let vstupné 70,- Kč 
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Zprávy ze zastupitelstva 
Přítomni: pp. Holiš, Kašová, Mlčoch, Pecháčková, Riedl, Senajová, Vorm, Werner. Omluvena: p. Vargová 

♦ Zastupitelstvo města bylo seznámeno s návrhem závěrečného účtu města za rok 2022, jehož součástí byla také 
Zpráva o výsledku přezkoumání hospodaření města Luby za rok 2022. Přezkoumání se uskutečnilo ve dnech 
22.08.2022 – 23.08.2022 a 29.03.2022 na základě písemné žádosti města v souladu s ustanovením  
§ 42 odst. 1 zákona č. 128/2000 Sb., o obcích, a v souladu se zákonem č. 420/2004 Sb., o přezkoumání hospodaření 
územních samosprávných celků a dobrovolných svazků obcí, a provedl je odbor interního auditu a kontroly 
Krajského úřadu Karlovarského kraje. V závěru zprávy je konstatováno, že při přezkoumání hospodaření města 
Luby za rok 2022 byla zjištěna méně závažná chyba a nedostatek (§ 10 odst. 3 písm. b) zákona č. 420/2004 Sb.: 
byl porušen právní předpis zákon č.  128/2000 Sb. o obcích, § 72 odst. 5 – Odměna členovi zastupitelstva za výkon 
funkce po část měsíce byla poskytnuta v nesprávné výši (město neposkytlo 6 neuvolněným členům ZM odměnu 
za měsíc říjen 2022 ve výši násobku jedné třicetiny odměny a počtu dnů, po které funkci vykonávali). Na základě 
výhrady přijalo město Luby k nápravě zjištěné chyby toto nápravné opatření: Město Luby opravilo výši odměn 
šesti neuvolněným členům zastupitelstva za měsíc říjen 2022 tak, aby byla v souladu s § 72 odst. 5 zákona 
č. 128/2000 Sb., v termínu 9.05.2023. Při poskytování odměn neuvolněným členům ZM bude město postupovat 
v souladu se zákonem č. 128/2000 Sb., o obcích, § 72 odst. 5.  
Skutečné příjmy města byly 61 810 487,69 Kč a byly o 15 150 487,69 Kč vyšší než schválený rozpočet. Skutečné 
výdaje ve výši 59 300 737,82 Kč byly o 12 640 737,82 Kč vyšší než rozpočtované. Stav bankovních účtů 
a pokladen města (včetně termínovaného vkladu) byl k 1.01.2022 10 315 289,54 Kč, stav běžných bankovních 
účtů a pokladen města k 31.12.2022 je 12 825 039,41 Kč. 
Závěrečný účet města projednal finanční výbor na svém zasedání dne 10.05.2023 a doporučil zastupitelstvu 
předložený závěrečný účet města za rok 2022 ke schválení. 
Zastupitelstvo města Luby projednalo závěrečný účet města Luby za rok 2022, včetně zprávy o výsledku přezkumu 
hospodaření města za rok 2022, a vyjádřilo souhlas s celoročním hospodařením s výhradou.   

Výsledek hlasování: pro 8, proti 0, zdržel se 0  

♦ Zastupitelé byli seznámeni s účetní závěrkou města za rok 2022. Součástí účetní závěrky města byl výsledek 
hospodaření samotného města a hospodářský výsledek hospodářských činností včetně bytového hospodářství 
města. Účetní závěrku města projednal finanční výbor na svém zasedání dne 10.5.2023 a doporučil zastupitelstvu 
předloženou účetní závěrku města ke schválení. 
HV z hlavní činnosti byl ve výši 15 202 244,40 Kč, HV města z drobné hospodářské činnosti byl ve výši 
47 517,57 Kč, HV z hospodářské činnosti – Kanalizace byl – 9 956 158,12 Kč, HV z bytového hospodářství činil 
2 832 001,54 Kč. Hospodářský výsledek města celkem za rok 2022 byl 8 125 605,39 Kč. 
ZM schválilo účetní závěrku města za rok 2022.  

Výsledek hlasování: pro 8, proti 0, zdržel se 0  

♦ Zastupitelé byli seznámeni s účetní závěrkou za rok 2022 všech příspěvkových organizací zřízených městem Luby. 
Součástí účetní závěrky příspěvkových organizací byl výsledek hospodaření všech příspěvkových organizací 
města (školská zařízení). Účetní závěrky příspěvkových organizací města projednal finanční výbor na svém 
zasedání dne 10.05.2023 a doporučil zastupitelstvu předložené účetní závěrky příspěvkových organizací za rok 
2022 ke schválení. Zároveň doporučil u PO převod vzniklých hospodářských výsledků do jejich rezervních fondů 
a použití prostředků z RF, po předchozím odsouhlasení účelu použití zřizovatelem, na činnost příspěvkových 
organizací v roce 2023. 
Ve všech příspěvkových organizacích města probíhá veřejnosprávní kontrola za období od 1.01.2022 do 
31.12.2022. Výsledky kontrol a případné porušení rozpočtové kázně některé z PO bude projednáno na některém 
příštím zasedání ZM. 
HV Základní školy Luby z hlavní činnosti byl 0,00 Kč, hospodářský výsledek z hospodářské činnosti byl ve výši 
994,00 Kč. Z rezervního fondu bylo zapojeno celkem 648 942,68 Kč. Zůstatek RF k 31.12.2022 činil 5 064,06 Kč. 
Zřizovatel poskytl ZŠ v únoru 2023 mimořádný příspěvek ve výši 570 tis. Kč na vyúčtování (nedoplatek) tepla za 
rok 2022, tím došlo k finančnímu zůstatku ZŠ ve výši 570 000,00 Kč. 
ZM schválilo účetní závěrku Základní školy Luby za rok 2022 a použití rezervního fondu (po předchozím 
odsouhlasení účelu použití zřizovatelem) na neočekávané výdaje v roce 2022. 

Výsledek hlasování: pro 8, proti 0, zdržel se 0  

♦ HV Mateřské školy Luby byl ve výši –45 134,37 Kč.  Z rezervního fondu bylo zapojeno 171 930,15 Kč. Ztráta 
45 134,37 Kč, která byla způsobena nedoplatkem za vytápění ve výši 279 765,21 Kč a nemohla být pokryta 
z rezervního fondu, byla v únoru 2023 pokryta z mimořádného příspěvku od zřizovatele ve výši 160 000,00 Kč. 
Tím vlastně došlo k zůstatku finančních prostředků v MŠ Luby ve výši cca 115 000,00 Kč. 
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♦ ZM schválilo účetní závěrku Mateřské školy Luby za rok 2022 a použití RF (po předchozím odsouhlasení účelu 
použití zřizovatelem) na pokrytí neočekávaných výdajů v roce 2023. 

Výsledek hlasování: pro 8, proti 0, zdržel se 0  

♦ HV Domu dětí a mládeže a školní družiny byl – 51 149,74 Kč, ztráta bude pokryta z rezervního fondu. Zůstatek 
rezervního fondu k 31.12.2022 činil 127 580,74 Kč, po pokrytí ztráty bude činit 76 431,00 Kč. 
ZM schválilo účetní závěrku Domu dětí a mládeže a školní družiny Luby za rok 2022 a použití RF (po předchozím 
odsouhlasení účelu použití zřizovatelem) na výdaje v roce 2023. 

Výsledek hlasování: pro 8, proti 0, zdržel se 0  

♦ HV Základní umělecké školy byl 253 012,64 Kč. HV bude převeden do rezervního fondu. Zůstatek rezervního 
fondu k 31.12.2022 činil 298 135,78 Kč, po převedení zisku bude činit 551 148,42 Kč. Celkem bude RF o cca 
52 tis. Kč nižší, protože v polovině měsíce března došlo k vyúčtování energií za rok 2022 a ZUŠ doplatila cca 
52 000,00 Kč za spotřebu energií v roce 2022. 
ZM schválilo účetní závěrku Základní umělecké školy Luby a použití rezervního fondu Základní umělecké školy, 
po předchozím odsouhlasení účelu použití zřizovatelem, na pokrytí neočekávaných výdajů v roce 2023. 

Výsledek hlasování: pro 8, proti 0, zdržel se 0  

♦ Pan starosta informoval zastupitele o dokončené rekonstrukci kina. Kromě výměny sedaček (dotovaná akce) došlo 
ke kompletní výměně elektroinstalace, k rozšíření pódia a opravě veškerého obložení, k výměně všech koberců, 
opravě podlah a vymalování. Rekonstrukce a opravy neproběhly pouze v kinosále, ale také v ostatních prostorách 
jako je promítárna a WC. Celkové náklady na rekonstrukci kina byly ve výši cca 2 700 tis. Kč, z toho proběhla 
platba (záloha) za sedačky ve výši 338 tis. Kč již v roce 2022. Tímto došlo k rekonstrukci další části v objektech 
MKS, poslední větší nutnou akcí bude výměna elektroinstalace ve velkém sále MKS. 
Zastupitelstvo města vzalo informaci o dokončení rekonstrukce v městském kině v objektu MKS na vědomí  

♦ Předseda kontrolního výboru pan Holiš seznámil zastupitele s kontrolou provedenou KV v dubnu 2023. Proběhla 
kontrola prodejů a pronájmů nemovitostí za rok 2022 a kontrola vybraných usnesení za období 02-02/2023. Závěr 
kontroly byl, že nebylo při kontrole zjištěno žádné pochybení nebo porušení zákona. Zastupitelé vzali informaci 
na vědomí. 

♦ Zastupitelstvo města projednalo žádost Římskokatolické farnosti Skalná o finanční výpomoc při generální opravě 
střechy kostela svatého Ondřeje v Lubech. Dle projektové dokumentace na opravu je rozpočet 6 mil. Kč bez DPH, 
to je 7,26 mil. Kč včetně DPH. V letošním roce bude provedena část opravy v hodnotě 1,5 – 2 mil. Kč. ZM 
hlasovalo o návrhu poskytnout finanční dar ve výši 100 000 Kč. Zastupitelé tento návrh odsouhlasili. 

Výsledek hlasování: 7 pro, 0 proti, 1 se zdržel hlasování 

♦ Zastupitelstvo města schválilo rozpočtové opatření rozpočtu města č. 1/2023. Předmětem tohoto rozpočtového 
opatření je navýšení příjmů i výdajů města o 1 325 440 Kč, což je daň z příjmů právnických osob za obec, dále 
navýšení příjmů i výdajů o 874 823 Kč, což je dotace od MŠMT pro ZUŠ (tzv. průtoková dotace). Dále představuje 
zvýšené příjmy o 4 830 000 Kč, což jsou investiční dotace (rekonstrukce DDM, elektroauto, FTE) a o stejnou 
částku jsou také zvýšeny výdaje (investiční výdaje na FTV, investice na nákup elektrovozidla, opravy v MKS 
a finanční příspěvek na opravu kostela). Dojde k celkovému navýšení příjmů i výdajů města o 7 030 263 Kč. Toto 
rozpočtové opatření nebude znamenat pro rozpočet města v roce 2023 zvýšení schodku ani přebytku hospodaření, 
rozpočet města Luby pro rok 2023 byl schválen jako vyrovnaný a vyrovnaný také zůstane po schválení 
rozpočtového opatření č. 1/2023. 
Návrh rozpočtového opatření projednal finanční výbor na svém zasedání dne 10.05.2023 a doporučil ZM 
rozpočtové opatření schválit.  

Výsledek hlasování: pro 8, proti 0, zdržel se 0 

♦ Zastupitelé projednali žádost společnosti ČEZ Distribuce, a. s., o uzavření smlouvy o budoucí smlouvě, o zřízení 
věcného břemene a dohodu o umístění stavby č. IV-12-0020814/SOBS VB/1, jejímž předmětem bude zařízení 
distribuční soustavy – kabelové vedení NN, rozpojovací skříň v pilíři, které se budou nacházet mimo jiné na 
pozemku parc. č. 2511/7 a parc. č. 2862, v kat. území Luby I, které jsou ve vlastnictví města Luby. Jednorázová 
náhrada je určena dle znaleckého posudku ve výši 25 300,- Kč bez DPH. ZM žádost odsouhlasilo.  

Výsledek hlasování: 8 pro, 0 proti, 0 se zdržel hlasování 

♦ Pan starosta seznámil zastupitele s dopisem od JUDr. Pupalové, který je podán jako Reklamace vyúčtování tepla 
a teplé vody a jako Stížnost do hospodaření města. Reklamace (stížnost) je podepsána cca 113 občany. Pan starosta 
dále informoval, že požádal o vyjádření zástupce Lubské Kalory a dále požádal o součinnost právníka města. Po 
vyjádření bude komunikováno se stěžovateli. 
ZM vzalo informaci na vědomí. 
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♦ Zastupitelstvo města schválilo pronájem pozemků p. č. 478/2 (1828 m2) a p. č. 58/2 (2645 m2) v kat. území Výspa 
manželům xxxxxxx. 

Výsledek hlasování: pro 8, proti 0, zdržel se 0 

♦ Zastupitelstvo města chválilo prodej pozemku p. č. 3070 (528 m2) v kat. území Luby I paní xxxxxxxxx. 
Výsledek hlasování: pro 8, proti 0, zdržel se 0 

♦ ZM schválilo prodej pozemku p. č. 178/1 (250 m2) v kat. území Luby I panu xxx xxxx xxxxxx. 
Výsledek hlasování: pro 8, proti 0, zdržel se 0 

♦ Zastupitelstvo města projednalo žádost pana xxxxx o pronájem pozemků p. č. 51/2 (879 m2) a p. č. 51/1 (14 359 
m2) v kat. území Výspa. ZM neschválilo záměr pronajmout pozemky p. č. 51/1 (14 359 m2) a p. č. 51/2 (879 m2) 
v kat. území Výspa. O záměru pronajmout tyto pozemky rozhodovalo zastupitelstvo na základě jiné žádosti již na 
minulém zasedání ZM. 

Výsledek hlasování: 0 pro, 8 proti, 0 se zdržel hlasování 

♦ Zastupitelé projednalo žádosti paní xxxxxxx o prodej pozemků části p. č. 2388/1 (cca 1343 m2) a části p. č. 2387/1 
(cca 300 m2) v kat. území Luby I. Vzhledem k tomu že odbor SÚ upozornil, že v případě prodeje dle žádosti by se 
zamezil přístup na okolní pozemky města, navrhl pan starosta, aby se projednal záměr prodat tyto pozemky po 
šetření na místě. ZM tento návrh odsouhlasilo. 

Výsledek hlasování: pro 8, proti 0, zdržel se 0 

♦ Zastupitelstvo města projednalo žádost pana xxx xxxxx xxxxxx o prodej pozemků části p. č. 1570/1 (cca 304 m2) 
a p. č. 1570/7 (170 m2) v kat. území Luby I. Vzhledem k tomu, že město získalo tyto pozemky bezúplatným 
převodem od České republiky – Úřadu pro zastupování státu ve věcech majetkových, zavázalo se, že po dobu 15 
let nebude převedený majetek využívat ke komerčním či jiným výdělečným účelům a nelze je tedy prodat. Na 
základě těchto informací ZM neschválilo záměr prodat pozemky část p. č. 1570/1 (cca 304 m2) a p. č. 1570/7 (170 
m2) v kat. území Luby I. 

Výsledek hlasování: pro 0, proti 8, zdržel se 0 

♦ V objektu MKS došlo k ukončení pronájmu jedné pronajímané místnosti, proto ZM rozhodovalo o možném dalším 
pronájmu těchto prostor. ZM schválilo záměr pronajmout nebytové prostory v objektu MKS, místnost č. 3 
v zadním traktu u knihovny (14 m2), v Revoluční ulici č. p. 465, kat. území Luby I. 

Výsledek hlasování: pro 8, proti 0, zdržel se 0 

♦ ZM schválilo přijetí nepeněžitého sponzorského daru v hodnotě 26 990,00 Kč od společnosti Prusa Research, a. s., 
3D tiskárny Original Prusa i3 MK3S v hodnotě 26 990 Kč včetně DPH, pro Mateřskou školu Luby.   

Výsledek hlasování: 8 pro, 0 proti, 0 se zdržel hlasování 

♦ Zastupitelé projednávali návrh na možné odložení zvýšení nájemného v obecních bytech ze schváleného termínu 
1.07.2023 (usnesení č. 65/4/2023) na 1.01.2024. Důvodem pro odklad zvýšení nájmu v obecních bytech je vysoká 
finanční zátěž pro velkou část nájemníků vzniklá po vyúčtování záloh na teplo a TUV za rok 2022. Mnoho 
nájemníků musí doplatit za energie spotřebované v roce 2022 až desetitisícové částky, a dostávají se proto do 
velmi tíživé finanční situace. Toto je kromě rozložení splátek nedoplatku za vyúčtování služeb za rok 2022 
(splátkový kalendář) jediná možnost, jak může město pomoci. ZM tento návrh schválilo, a to tak, aby u nově 
uzavíraných nájemních smluv na pronájem městských bytů byla stanovena cena měsíčního nájmu 60,00 Kč/1 m2 
podlahové plochy bytu, úprava nájmů ve všech městských bytech na 60,00 Kč/1 m2 podlahové plochy bytu bude 
platit od 1.01.2024. 

Výsledek hlasování: pro 8, proti 0, zdržel se 0 

♦ Pan starosta informoval zastupitelstvo o jmenování nového ředitele Základní školy Luby, okres Cheb, příspěvkové 
organizace. Na základě výsledku konkursního řízení jmenoval ředitelem ZŠ Luby pana Mgr. Marka Bielka 
s účinností od 1.08.2023. ZM vzalo informaci na vědomí. 

 

♦ Příští veřejné zasedání Zastupitelstva města se koná v pondělí 26. června od 16 hodin v budově 
MěÚ, 1. poschodí, místnost č. 10. 
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